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 BERTARATUAK- ASISTENTES 
 
 
     Alkate-Udalburua 
 
      Pedro Lasagabaster Armendáriz 
     Zinegotziak 

       
       
      Dorleta Leceta Uribetxebarria. 
      Edorta Barandiaran GArcía 
      Ander Agiriano  Errasti 

    Begoña Eraña Lazkano 
    Maider Otamendi Tolosa 
    Carmelo Leceta Abásolo 
    Juan  Luis Merino Sanabria 

      Ignacio Pierrugeus Barberán 
      Unai Salaberria Múgica 
       
     Idazkaria 
 
      Edurne Iturbe Lascurain. 
 
 Eskoriatzan, bi mila eta hamarreko 
uztailaren hogeitaseian, arratsaldeko seiak eta 
erdietan, Udaletxeko Osoko Bilkuren aretoan, 
Pedro Lasagabaster Armendariz alkate jauna 
buru dela eta goian aipatutakoak bertan direla 
bildu da Udalbatzarra, ez ohiko bilkuran, gai-
zerrendan zehaztutako gaiei buruz hitz egiteko.  
Ez da bertan izan Urrutia jauna. 

En Eskoriatza, siendo las   dieciocho y treinta 
minutos  del día   veintiséis de julio de dos mil 
diez,  en el Salón de Plenos de la Casa de 
Consistorial quedó constituido el Pleno de la 
Corporación en sesión  extraordinaria bajo la 
Presidencia del Señor Alcalde-  Presidente D. 
Pedro Lasagabaster Armendariz, con la 
asistencia de los señores que arriba se 
expresan para tratar de los asuntos 
reseñados dentro del Orden del Día. No 
asisten el Sr. Urrutia. 

 
 

 

 
 



 

 
1.- ALKATEAREN ADIERAZPENAK.  
 
Ez dago. 
 
2.- ESKORIATZAKO ELIZATEEN ELKARTEKO ZINEGOTZIAK KA RGUA HARTZEA.  
 
 

Udalbatzarrari jakinarazi zaio hauteskunde-batzorde zentralak 2010eko uztailaren 15ean 
zinegotzi egiaztagiria eman ziola UNAI SALABERRIA MUGICA jaunari, eta honek ondare 
ondasunen, balizko bateraezintasun kausen eta diru sarrerak eman ditzaketen jardueren 
aitorpena egin duela dagokion interesen erregistroan inskriba daitezen Toki Araubidearen 
oinarriak arautzen dituen apirilaren 2ko 7/1985 Legeko 75. artikuluan aurreikusita bezala. Eta 
horrela, zinegotzi kargua hartzeko legezko tramiteak beteta, Udalbatzarrak Unai Salaberria 
Mugicari bere kargua eman dio eta ESKORIATZAKO ELIZATEEN ELKARTEA (EEE) udal 
taldeari atxikita gelditzen da. 

 
 
3.- GAI ZERRENDAN HAINBAT GAI SARTZEA BERRESTEA.  
 
Batzorde infomatzaileen derrigorrezko diktamenik ez dagoenez batzordeetan quorumik egon ez 
delako, Udalbatzarrak aho batez berretsi du ondorengo gaiak gai zerrendan sartzea: 
 

4.- Hainbat erakundeetarako udal ordezkariak izendatzea. 
 
 
7.- Eskoriatzako udalerriko irabazi asmorik gabeko kultur elkarteei eta taldeei 
2010ean egiteko ekintzetarako diru laguntzak emateko deialdiaren eta oinarrien 
proposamena. 

8.- 0-3 haur eskolako udal zerbitzurako 2010-2011 ikasturterako baimendutako 
prezioak onartzea. 

9.- GARABIDErekin egindako lankidetza hitzarmena luzatzea. 

 
4.- HAINBAT ERAKUNDEETARAKO UDAL ORDEZKARIAK IZENDA TZEA. 
 
Egindako proposamenaren arabera, Udalbatzarrak, Pierrugues jaunaren abstentzioarekin eta 
gainontzeko udal batzarkideen aldeko botoekin, honako hau ERABAKI DU: 
 
Unai Salaberria Mugica jauna udal ordezkari izendatzea ondorengo erakundeetan: 
 

• DEBA GOIENEKO LANDA GARAPENERAKO ELKARTEA 
• JAKION 

 
 
Salaberria jaunak ez du parte hartu bozketan bera delako Alkateak proposatutako hautagaia. 
 
5.- DORLETA 9-KO BIZILAGUNEK EGINDAKO HOBARI ESKAER A IGOGAILUA 
JARTZEKO EMANDAKO LIZENTZIAK SORTUTAKO EIOZA DELA-E TA.  
 



 

Hirigintza batzorde informatzaileak egindako proposamenaren arabera, Udalbatzarrak aho 
batez honako hau ERABAKI DU: 

Lehenengoa.-  Dorleta 9 zenbakiko eraikinean igogailua jartzeko emandako baimenak 
sortutako EIOZaren % 90eko hobaria egitea, obrek betetzen baitituzte hobaria jasotzeko 
beharrezko baldintza hauek:  

4. Igogailua eraikinaren barnean jarri da. 
5. Ez du eraginik gune publikoetan. 
6. Igogailuaren jaitsiera lekua eraikineko elementu komunetan dago eta ez 

etxebizitzen leku partikularretan. 
 
 
 
6.- ESKOLA AGENDA 21 DELA-ETA ESKORIATZAKO IKASTETX EETAKO IKASLEEK 
EGINDAKO ESKAEREN GAINEKO ERABAKIA.  
 
Hirigintza batzorde informatzaileak egindako proposamenaren arabera, Udalak ondorengo 
erabakiak hartu ditu Eskoriatzako ikastetxeetako ikasleek Eskola Agenda 21 programaren 
barruan egindako eskaeren gainean.  
 

Lehen hezkuntzako lehenengo zikloa. Udalari egindako eskaera: 

• Festa bat antolatzea herrian, herrialde ezberdinetako ohiturak kalera ateratzeko, denok 

jakiteko eta aberasteko 

 

Jakinarazten da gaur egun gai hori Garabiderekin sinatutako hitzarmenaren bidez gauzatzen ari 

dela.  

• Harrera protokoloak hizkuntza gehiagotara itzultzea 

 

Lehentasunezko gaitzat ez bada jotzen ere, protokolo horretan ingelera eta arabiera sartzeko 

aukera aztertuko da.  

 

Lehen hezkuntzako bigarren zikloa. Udalari egindako eskaera: 

• Lur publikoa langabetuei uztea lantzeko, nahikoa ez bada, lur pribatua alokatzea. 

 

Udalak ez du horretarako lurrik. Hala ere, agroaldea bat martxan jartzeko aukera aztertzen ari 

da.  

• Ikastetxeetan eta jatetxeetan ere, Eskoriatzako produktuen berri ematea (non ekoiztu 

eta non saltzen diren) 

 

Produktu mota horiek saltzen diren Eskoriatzako dendetan bertan ematen da jatorriaren 

gaineko informazioa. 



 

• Baserritarrei langabetuak kontratatu ditzaten laguntzak ematea 

 

Momentuz Udalak ez du behar hori antzeman baserritarrengan, eta beraz, ez da aztertu diru 

laguntzarik ematerik kontratazio horietarako.  

• Ortua lantzeko ikastaroak antolatzea 

 

Udalak konpromisoa hartzen du datorren urtean nekazaritza ekologikoko ikastaro bat 

antolatzeko.  

 

Lehen hezkuntzako hirugarren zikloa. Udalari egindako eskaera: 

• Gutun bat idaztea Goienkarira,  iragarkietan, lan eskaintzetan “neska behar da” idatzi 

beharrean, “pertsona behar da”  jar dezaten 

 

Udalak uste du iragarkietako testua iragarkia jartzen duen pertsonak erabakitzen duela, eta ez 

Udalak.  

• Toki guztiak elbarrientzako egokitzea 

 

Udalak badu irisgarritasun plan bat, ahal duen neurrian betetzen ari dena. 

• Lan aukera berdinak ematea denei (gizonezko, emakumezko, elbarrituak...) baita 

baldintza berdinak ere (soldata…) 

 

Udal honek aukera berak eskaintzen die gizon zein emakumeei, minusbaliatuei eta abar, eta ez 

du inolako diskriminaziorik egiten.  

• Emakumeen eskubideen alde lan egitea. Elbarrituei laguntza ematea 

 

Gaur egun Udalak emakumearen alde lan egiten du. Ordenantza fiskaletan 

minusbaliatuentzako hainbat hobari jasotzen dira.  

 

Bigarren hezkuntzako lehen zikloa. Udalari egindako eskaera: 

• Enpresa solidarioak zabaltzeko diru laguntzak ematea. 

 

Udalak aurreikusita dauka enplegua sustatzeko laguntzak emateko deialdia egitea laster. 

Horretarako, deialdia arautuko duen baldintza agiria prestatuko da. Udalak konpromisoa  

hartzen du puntuazio handiagoa emateko enpresa solidarioei. 

• Eta daudenen berri ematea, adibidez Emausek egiten duen birziklatzen diren gauzen 

etxez etxeko bilketa 



 

 

Informazio hori Mankomunitatearen bitartez eman beharko da.  

 

Bigarren hezkuntzako bigarren zikloa. Udalari egindako eskaera: 

 

• Gure eskaera ondokoa da: Garapen bidean dauden herriei aurrekontuaren %0,7a 

ematen zaiela ziurtatzea 

 

Gaur egun Udalak konpromisoa hartua du eskatutako % 0,7 hori modu progresiboan lortzeko.  

 

 Kultura batzorde informatzaileko buru Barandiaran j auna oraindik iritsi ez denez, 
Alkate jaunak gai zerrendaren ordena aldatu du, kul tura arloko gaiak Barandiaran jauna 
etortzen denerako utziz. 

 

7.- KREDITUAK ALDATZEKO 10. ESPEDIENTEA.  

Aurreko ekitaldiko aurrekontuko gerakinak txertatuta ESKORIATZAKO UDALEKO 2010eko 
Aurrekontuan egindako kreditu aldaketa espedientea ikusi da. 
 
HAZIENDA BATZORDE INFORMATZAILEAK egindako aldeko txostena eta onarpen 
proposamena eta espedientean egindako gainontzeko jarduerak ikusita, Udalbatzarrak, aho batez,  
honako hau ERABAKI DU: 
 
Lehenengoa.-  Aurreko ekitaldiko aurrekontuko gerakinak Udal Aurrekontuari txertatuta egindako 
10. zenbakidun kreditu aldaketa espedientea onartzea txertaketak eragina izan duen kapituluetako 
ondorengo laburpen honen arabera 
 
  



 

GASTUAK - GEHIKUNTZAK 
 

 
  

Aurrekontu 
partida  

 

1.1 Kontzeptua 

1.2 Kredituak 

  1.3 Aldaketak  

1.0102.210.511.00.01 
 
1.0102.211.435.00.01 
 
1.0104.210.531.00.01 
 
1.0405.227.422.20.01 
 
1.0301.601.456.10.02 
 
1.0101.601.433.00.08 
 
1.0201.833.129.00.02 
1.0201.933.010.00.01 
1.0104.601.531.00.04 

Mantenimendua: Bide 
publikoak. 
Mantenimendua: Etxeak 
eta lokalak. 
Mantenimendua: 
Elizatetako bideak. 
 
Garbitasuna: Luis Ezeiza. 
 
3.adinekoentzat  parkea. 
 
Aranburuzabala kaleko 
farolak. 
Maileguak: Langileak 
Maileguen amortizazioa. 
Leteko argiteria publikoa 

 
39.371,05 

 
1.500,00 

30.000,00 
 

24.870,53 
 

14.000,00 
 
 

0,00 
0,00 

241.000,0
0 

10.382,24 

 
15.509,62 

 
1.700,00 

10.000,00 
 

2.500,00 
 

2.000,00 
 
 

24.400,00 
5.410,00 

150.500,00 
17.111,76 

 
54.880,67 

 
3.200,00 

40.000,00 
 

27.370,53 
 

16.000,00 
 
 

24.400,00 
5.410,00 

391.500,00 
27.494,00 

                                        GUZTIRA ... 361.123,8
2 

229.131,38 590.255,20 



 

DIRU SARRERAK- FINANTZIAZIOA 
 
 
 

 

Sarreren kontzeptuak 
edota gastuen partidak  

 

Baliabidearen kontzeptua   (11)  

 

Sarrera handiagoak 
/ gastuetako bajak  

 

Baliabidearen  
partziala  

 
 
2.0201.870.000.00.01 
 

 
 
Diruzaintzako gerakina:Kreditu 
gehigarriak  finantzatzeko 
aplikazioa. 

 
 
 

0,00 
  

 
€ 

 
 

229.131,38€ 
 

GASTUEN GEHIKUNTZAK GUZTIRA 
0,00 229.131,38€ 

 
 
Bigarrena.- Egintza hau irmoa eta exekutiboa izanik, Fondoak Interbenitzeko Zerbitzuak, 
bestelako tramite barik eta berehalako eraginarekin, kontabilitatean adieraziko du onartutako 
kreditu aldaketa bai Gastuetan bai Sarreretan.  
 

Hirugarrena.-  Era berean, aipatutako espedientea dela-eta idazkari-kontuhartzaileak egindako 
txostenaren berri eman da. Txosten horretan aurrekontu-egonkortasun helburua ez dela betetzen 
esaten da eta aipatzen da, hori horrela izanik ere, ez dela beharrezkoa ekonomia eta finantza 
planik onartzerik 2010eko aurrekontuaren kitapena egin arte, abenduaren 12ko 18/2001 Legea 
garatzen duen erregelamendua onartzen duen azaroaren 2ko 1463/2007 Dekretuko 21. artikuluan 
ezarritakoaren arabera. 

8.- 2009KO KONTU OROKORRAK ONARTZEA.  

Gipuzkoako Lurralde Historikoko Toki Erakundeen aurrekontuei buruzko abenduaren 19ko 
21/2003 Foru Arauko 63. artikulua betez, Kontu batzorde bereziak 2009ko ekitaldiko kontuak eta 
kontabilitate-egoera aztertu zituen, hau da, honako hauek: Udalaren, Telesko Udal Telebista 
fundazioaren eta Eskoriatzako Industrialdea elkarte publikoaren urteko kontuak eta kontabilitate-
egoera; eta horrekin batera, horiek justifikatzeko dagozkion dokumentuak eta Alkate erabakiz 
onartutako Udalaren eta Telesko fundazioaren aurrekontuen kitapenak ( hurrenez hurren 241 eta 5 
zenbakidun erabakiak). 
 
  2010eko ekainaren 24an egindako bilkuran Kontu batzorde bereziak aipatutako 
kontuak onartzearen aldeko diktamena eman zuen. 
 
  2010eko uztailaren 1ean Gipuzkoako Aldizkari Ofizialean (123 zenbakia) 
argitaratutako iragarki bidez jendaurrean jarri ziren 15 egunez, eta epe horretan ez da inolako 
alegaziorik edo erreklamaziorik jarri. 
 
  Aurrez esandako guztia oinarritzat hartuta, Kontu batzorde bereziak 2010eko 
uztailaren 22an emandako aldeko diktamenarekin, eta bertaratutako batzordekide guztien aldeko 
botoekin, Udalbatzarrak honako hau ERABAKI DU: 
 



 

“2009ko ekitaldiko Udaleko kontu orokorren gaineko espedientea behin betiko onartzea, 
2010eko ekainaren 24an egindako Kontuen batzorde berezian hasiera batean onartu ondoren, 
eta 2010eko uztailaren 1eko 123 zenbakidun Gipuzkoako Aldizkari Ofizialean argitaratu zenetik 
jendaurrean egoteko epea igaro baita hasiera batean onartutako espedientearen aurka inolako 
ohar edo erreklamaziorik egin gabe”. 
 
9.- HAINBAT IKASTETXE ETA UDAL BULEGO GARBITZEKO ZE RBITZUA EMATEKO 
KONTRATUARI BURUZKO ERABAKIA.  

Udalbatzarraren 2006ko uztailaren 27ko erabakiz, HEMEN GARBIKETAK enpresari esleitu 
zitzaion Eskoriatzako Udaleetxearen jabegoko hainbat ikastetxe eta udal eraikin garbitzeko 
zerbitzua emateko kontratua. 
 
 
Kontratu horren iraupena BI URTEKOA zen 2006ko irailaren 1etik kontatzen hasita, eta 
urtebeteko bi luzapen egiteko aukera zegoen, gehienez ere lau urte egin arte guztira. Horiek 
horrela, kontratuaren indarraldia datorren abuztuaren 31n amaitzen da. 
 
Kontuan izanik beharrezkoa dela zerbitzua etenik gabe ematen jarraitzea, HEMEN 
GARBIKETAK enpresarekin batera erabaki da zerbitzua aldi baterako ematen jarraitzea, 
kontratazio espediente berria tramitatu eta erabaki arte.  
 
Aurrez esandakoa kontuan hartuta, Hazienda batzorde informatzaileak egindako 
proposamenaren arabera, eta bertaratutako udalbatzarkide guztien aldeko botoekin, 
Udalbatzarrak honako hau ERABAKI DU: 
 
 
Lehenengoa:  HEMEN GARBIKETAK enpresari 2006ko uztailaren 27ko erabakiz hainbat 
ikastetxe eta udal eraikin garbitzeko zerbitzua emateko  esleitutako kontratua amaitutzat jotzea 
2010eko abuztuaren 31n. 
 
Bigarrena:  Kontratazio espediente berria tramitatzen den bitartean, eta prozedura ireki bidez 
kontratua berriz esleitzeko espedientea erabaki arte, zerbitzua HEMEN GARBIKETAK 
enpresari esleitzea indargabetutako kontratuaren baldintza beretan, honako aldaketa hauek 
izan ezik. 
 

- Hileko prezioa:   11.699,78 euro (% 18ko BEZa barne) 
- Luis Ezeiza Herri Eskolaren garbiketa:  irailaren 1etik aurrera garbitasun eguneko 1,5 

ordu gehituko da. 
- Kiroldegiko garbiketa: irailaren 1etik aurrera 0,5 ordu gehituko da egunero astelehenetik 

ostiralera. 
 
 
19:00etan Edorta Barandiaran jauna etorri da bilkur ara. 

 

10.- CESPA S.A.-RI LOKALA ERRENTAN EMATEA.  

Zerbitzuak azpibatzordearen eskariz Hazienda batzorde informatzaileak egindako 
proposamenaren arabera, eta bertaratutako udalbatzarkide guztien aldeko botoekin, 
Udalbatzarrak honako hau ERABAKI DU: 
 



 

Lehenengoa.-  CESPA S.A.-ri Intxaurtxuetako 26. eta 28. eskapeen artean dagoen udal 
jabegoko etxabea alokatzea Eskoriatzako Udalak esleitutako kaleak garbitzeko zerbitzua 
emateko beharrezko langileak eta ekipamenduak gordetzeko biltegi bezala erabiltzeko. Bertan 
gordetako makineriak zein materialak ezingo du arriskuan jarri eraikinaren egonkortasuna edo 
segurtasuna. 
 
 
Bigarrena.  Errentamendua ondorengo baldintzen arabera egingo da: 
 

1.- ALOKAIRURAREN PREZIOA:  errentamenduaren errenta 300 euro hileko (BEZ gabe) 
izango da. Kopuru hori zerbitzuaren hileko fakturaziotik kenduko da. 
 
Ezarritako errenta kontratuaren indarraldiko urte bakoitzean eguneratuko da, eta azken bi 
irailen arteko urteko Gipuzkoako KPIa gehituko zaio. 
 
Lehen urtean izan ezik, eguneratu beharreko kopurua metatutako errentaren arabera 
kalkulatuko da beti. 
 
 
2.- KONTRATUAREN INDARRALDIA:  Kontratuaren indarraldia BI URTEKOA izango da, 
2010eko abuztuaren 16tik kontatzen hasita, eta beste bi aldiz luzatu ahal izango da 
URTEBETEZ, betiere, alde biek berariaz horrela erabakitzen baldin badute hasierako 
epea amaitu baino gutxienez hiru hilabete lehenago. Hala ere, iraupen osoa, luzapenak 
barne, ezingo da izan 4 urte baino handiagoa.  
Hori guzti hori, aurrez kontratua bertan behera gelditzen ez baldin bada CESPA S.A.-k 
kaleak garbitzeko zerbitzua emateko kontratuaren esleipendun izateari utzi diolako. Hori 
gertatzen baldin bada, kontratua bertan behera geldituko da esleitutako zerbitzua ematea 
lagatako egun berean. 
 
 
3.- Kontratazio gastu guztiak eta ur, argi, telefono, argindar eta errentan emandako 
lokalean kontsumitu daitezkeen beste batzuen kostua errentariaren kontura eta kargura 
izango dira, eta baita lokalak dituen komunitate gastuak ere. 
 
4.- Ur eta saneamendu eta zabor bilketaren gastuak CESPA S.A.-ren kargura eta 
kontura izango dira. Derrigorrezkoa da gastu horien ordainketa helbideratzea. 
 
5.- CESPA S.A.-k ezingo du inolaz ere errentan hartutako etxabea laga edo azpierrentan 
eman jabeak berariaz eta idatziz baimenik eman gabe. 
 
 
6.- CESPA S.A.-k aitortzen du etxabea egokitu gabe jaso duela. Hitzartutako 
helburuetarako egokitzeko egin beharreko egokitzapen eta hobekuntza lanak CESPA 
S.A.-ren kontura eta kargura izango dira, eta kontratua amaitutakoan egindako obrak 
etxabearentzat geldituko dira, CESPA S.A.-k ez duelarik izango eskubiderik horiengatik 
kalte-ordainik jasotzeko. CESPA S.A.-ren kontura izango dira obra horiek egiteko lortu 
beharreko baimen guztiak lortzeko gestioak egin eta horiek ordaintzea. Lokala egokituta 
egon beharko da 2010eko urriaren 31rako. 
 
CESPA S.A.-k konpromisoa hartzen du  1.721 euro erabiltzera urtero lokala egokitzeko 
lanetan. Kontratuaren indarraldia amaitutakoan ez bada egiaztatzen inbertsio hori egin 
dela, CESPA S.A.-k dirutan ordaindu beharko du inbertitu gabeko kopurua. Ordainketa 
hori errentatzat hartuko da. 
 



 

7.- CESPA-k ezingo du inolako obrarik egin Udalaren berarizko baimenik gabe. 
 
 
8.- CESPA S.A. izango da etxabearen erabileraren edo gozamenaren ondorioz sor 
daitezkeen gertaera edo ezbeharren erantzule zuzena zibil zein zigor arloan. Horretarako, 
erantzukizun zibileko asegurua poliza kontratatu beharko du. 
 
 
9.- CESPA S.A.-k ondo eta garbi zaindu beharko du etxabea, eguneroko erabilerak 
sortutako higadurak edo langileek sortutako kalteek eskatzen dituzten konponketak 
berak eta bere kontura eginez. 
 
10.- Errentariak berariaz adierazten du udal ordenantzetan jasotakoa bete eta 
errespetatuko duela. Debekatuta dago edozein motako errotulu edo iragarki jartzea 
fatxadan edo eskapean. 
 
11.- Aipatutako betebeharrak betetzen ez badira, Udalak eskubidea izango du 
errentamendu kontratuaren suntsiarazpena eragiteko Kode Zibilaren 1.124 artikuluan 
ezarritakoaren arabera. 
 
12.- Udalak kontratua suntsiarazi ahal izango du honako arrazoiengatik: 
 

1. Errentariak errenta edo bere gain hartutako edo berari dagokion edozein 
kopuru ez ordaintzeagatik. 
 
2. Akordio honetan ezarritako errentariaren betebeharrak ez betetzeagatik, 
baita zati bat izanda ere. 
 
3. Etxabea osorik edo horren zati bat lagatzeagatik edo 
azpierrentatzeagatik.  
 
4. Errentariak kale garbiketa zerbitzua emateari uzteagatik. 

 

Hirugarrena.- Ahalmena ematea Alkate jaunari errentamendu kontratua sinatu dezan Udalaren 
izenean eta ordezkaritzan. 

 

11.- ESKORIATZAKO UDALERRIKO IRABAZI ASMORIK GABEKO  KULTUR ELKARTEEI 
ETA TALDEEI 2010EAN EGITEKO EKINTZETARAKO DIRU LAGU NTZAK EMATEKO 
DEIALDIAREN ETA OINARRIEN PROPOSAMENA.  

Bertaratutako udalbatzarkide guztiek dute Kultura batzorde informatzaileak emandako 
diktamenaren kopia bat. 

 Egindako proposamenaren arabera eta bertaratutako udalbatzarkide guztien aldeko botoekin, 
Udalbatzarrak honako hau ERABAKI DU: 

Lehenengoa.-  Eskoriatzako udalerriko irabazi asmorik gabeko kultur elkarteei eta taldeei 
2010ean egiteko ekintzetarako diru laguntzak emateko oinarriak onartzea. 



 

Bigarrena.-   Aipatutako oinarrietan aurreikusitako diru laguntzetarako deialdia egitea, eta 
horretarako oinarriak Gipuzkoako Aldizkari Ofizialean argitaratzea. 

Hirugarrena.-    2.100 euroko gastua onartzea 0401.481.451.10 01 partidaren kontura. 
 

 

12.- 0-3 HAUR ESKOLAKO UDAL ZERBITZURAKO 2010-2011 IKASTURTERAKO 
BAIMENDUTAKO PREZIOAK ONARTZEA.  

Bozketa eginda, eta bertaratutako udalbatzarkide guztien aldeko botoekin, Udalbatzarrak honako 
hau ERABAKI DU. 
 
 
Lehenengoa.-   0-3 Haur Eskola udal zerbitzuko emakidadunari baimena ematea erabiltzaileei 
kobratzen dizkien tarifak ondorengo prezioetara egokitzeko 2010-2011 ikasturtean: 
 
 JORNADA  OSOA  JORNADA MURRIZTUA 
0-1 urte   211,03 € 158,28 € 
1-2 urte 181,08 € 135,81 € 
2-3 urte  71,19 €  
 
 
 

13.- GARABIDEREKIN EGINDAKO LANKIDETZA HITZARMENA L UZATZEA.  

2008ko apirilaren 8an egindako bilkuran Udalbatzarrak ondorengo erabakia hartu zuen:  

Lehenengoa.-  GARABIDE eta MUNDUKIDE fundazioei babes osoa ematea 
Mesedeetako Amaren Egoitzako patronoen batzarrari egiten dioten eskariaren 
inguruan, hain zuzen ere, Jose Arana kaleko 13.eko eraikina erabiltzen uzteko 
eskaria, “Herri eta Hizkuntzen arteko trukea” programako talde ikertzaileak bere 
egoitza bertan izan dezan. 

Bigarrena.-  Eskoriatzako Mesedeetako Amaren Egoitzako patronoen batzarrari  
erabaki honen berri ematea. 

Kultura batzorde informatzaileak egindako proposamenaren arabera, eta bertaratutako 
udalbatzarkide guztien aldeko botoekin, Udalbatzarrak honako hau ERABAKI DU: 

Lehenengoa.-  GARABIDEREKIN berriz ere lankidetza hitzarmena sinatzea, 2008an sinatutako 
hitzarmenean alde bakoitzak bere gain hartutako betebeharrak berresteko. 

Bigarrena.-   Alkate jaunari ahalmena ematea aipatutako hitzarmena Udalaren izenean eta 
ordezkaritzan sinatu dezan. 

Hirugarrena.-  Erabaki hau GARABIDEri jakinaraztea. 

 



 

14.- TRAFIKOARI BURUZKO UDAL ORDENANTZA ALDATZEKO H ASIERAKO 
ONARPENA. 

2010eko maiatzaren 24an indarrean sartu zen Trafikoa eta bide-segurtasuneko Legearen testu 
artikulatua aldatzen zuen azaroaren 23ko 18/2009 Legea.  

Udaltzaingoaren ekimenez, Pertsonal eta Gobernu batzorde informatzaileak indarrean dagoen 
Eskoriatzako Udalerrian trafiko arau-hausteak arautzen dituen Eskoriatzako udal ordenantzan 
ondorengo aldaketak egitea proposatzen du ordenantza hori aipatutako 18/2009 Legera egokitzeko. 
 
PROPOSATUTAKO ALDAKETAK: 
 

- 3. artikuluko azken paragrafoa honela geldituko litzateke: 
Kapitulu honetan aipatutako atalen inguruko arau-hausteak arintzat joko dira f eta m atalak 
izan ezik, horiek arau-hauste larritzat joko baitira. 

- 14. artikulua honela geldituko litzateke: 
Zirkulazioa debekatzen duen seinalea ez errespetatz ea arau-hauste larritzat joko da. 

- 20. artikuluko azken lerroa honela geldituko litzateke: 
Ibilgailuak ausarkeriaz gidatzea (eta/edo axolagabekeriaz desagertuko litzateke) 

- 32. artikulua honela geldituko litzateke: 
Isuna ordaintzerakoan % 70eko beherapena egingo da isuna jarri ondorengo 15 egunetan 
ordaintzen baldin bada. 

- 44. artikulua honela geldituko litzateke: 
Arau-hausteengatik honako isunak jarriko dira: 
. Arau-hauste arinak: 50 euroko isuna. 
. Arau-hauste larriak: 200 euroko isuna. 
. Arau-hauste oso larriak: 500 euroko isuna. 

 
 
Egin beharreko aldaketak bertaratutako guztiei jakinarazita, Udalbatzarrak, bertaratutako 
udalbatzarkide guztien aldeko botoekin, honako hau ERABAKI DU: 
 
 
Lehenengoa.-  Indarrean dagoen trafikoari buruzko Udal ordenantzan egiteko proposatutako 
aldaketak hasiera batean onartzea. 

Bigarrena.-  Jendaurrean jartzea datorren irailaren 30era arte, nahi duenak erreklamazioak eta 
iradokizunak aurkeztu ditzan. Erreklamaziorik edo iradokizunik egonez gero, Udalbatzarrak erabaki 
beharko ditu. Erreklamaziorik edo iradokizunik ez balego ordenantza hori behin betiko onartutzat joko 
da erabaki berririk hartu behar gabe, horrela aurreikusten baitu apirilaren 21eko 11/1999 Legeak 
aldatutako Toki Erregimeneko Oinarriak arautzen dituen apirilaren 2ko 7/1985 Legeko 49.c) 
artikuluak.  
 

19:05ean, eta gai zerrendako hurrengo gaia jorratu baino lehen, Otamendi andreak 
presako arrazoiengatik bilkura utzi du. 

 
15.- ALKATEAK ETA GIZARTE ZERBITZUETAKO ZINEGOTZI A RDURADUNAK 
MESEDETAKO AMAREN EGOITZAKO PATRONOEN JUNTAN EMANDA KO BOTOA 
BERRESTEA. 
 
 
Alkate jaunak hitza hartu eta laburpen gisa ondorengo aurrekarien berri eman du: 



 

 
- Patronoen juntak ekainean egindako bilera batean administratzaileari kaleratze-gutuna 

ematea erabaki zen. 
- Hemen diren zinegotzi gehienek ahoz baiezkoa eman bazioten ere kaleratze erabakiari, 

Udalbatzarkide diren patronatuko bi kideek kaleratze horri buruz beraiek emandako 
aldeko botoa udalbatzarrak berrestea gura dute.  

- Kaleratze erabakia hartzeko arrazoi nagusia datuak ezkutatzea eta zenbait 
irregulartasun egitea izan da. Ondoren aipatzen dira egozten zaizkion horietako batzuk:  

 
Kontabilitatean: Gutxienez azken 4 urteetan ez da egin egoitzaren kontabilitaterik, eta 
aholkularitza enpresa bat kontratatu behar izan da kontabilitatea eguneratzeko. 
Egoitzako egoera ekonomikoa zehatz-mehatz jakiteko asmoz, eta baita derrigorrezkoa 
delako ere, urte horietako auditoria egitea ere kontratatu da.  
 
Diruzaintzan:  Urtero balantze positiboak aurkezten baziren ere, benetako egoera 
erabat ezberdina zela antzeman da. Zegoen diru guztia gastatzen ari zen bitartean 
egoitzako kontuetan saldo positiboa zegoela jakinarazten zen. 
 
Aldundiarekin egin beharreko tramiteak diru-ekarpena jaso ahal izateko: 2009ko 
abendutik ez zaizkio aurkeztu Aldundiari itundutako plazei dagozkien ekarpenak egiteko 
derrigorrezko fakturak. Tramite horiek ez zirela egin ezkutatzeko gestioak eginda 
zeudela eta Aldundiaren diru-ekarpena berehala jasoko zela esaten zen. Udal 
teknikariek egindako lanari esker faktura guztiak erregularizatzea lortu da eta 
Aldundiaren ekarpenak kobratzen hasi da egoitza. 
 
Ordaindu gabeko zorrak: Kaleratze-gutuna eman zitzaionean ECLAT eta AUZO 
LAGUNekin gutxi gorabehera  290.000 €-ko eta 100.000 €-ko zorrak zeudela jakina 
zen. Zor horiek ezkutatu egin ziren, nahiz eta, -eta beharbada horretarako ahalmenik 
izan gabe-, administratzaileak berak zorrak aitortzeko dokumentua sinatu zuen. 
 
Zerbitzu zerrenda ez betetzea: Ikuskaritza ikustaldien ondoren Aldundiak idazkiak bidali 
arren, zerbitzu zerrenda betetzeko ez zela ezer egiten ere ikusi zen ekainean.   Udaleko 
gizarte langileek eta egoitzako langileek elkarrekin egindako lanari esker, -lan handia 
egin baitute arazoari irtenbide bat emateko-, Aldundiak antzemandako hutsune 
gehienak betetzea lortu da, eta espero da aste honetan bertan ikuskapen berri bat 
egitea horien betetze maila ezagutzeko.  Eta alderdi horrek, hainbestekoa denik ez 
badu ematen ere, erabat garrantzizkoa da egoitzaren egoera ekonomikoa 
onbideratzeko, Aldundiaren ekarpenak egoitzaren benetako gastuarekin doitzea 
ahalbideratuko baitu. Egoitzaren egungo egoeraren arrazoi nagusia da gastuak diru 
sarrerak baino handiagoak zirela eta alde hori gutxitzeko ez zela ezer egiten. 
 
Alkatearen iritziz, zerbitzuak gizarterako duen garrantziak erabateko gardentasuna 
eskatzen du eta hori ere izan da gaia zabaldu den bezala zabaltzearen arrazoia. 
Adierazi duenez, gai honen ondorio objektiboa izan da zorrak ordaintzeko eskatzen 
duten enpresa hartzekodun gehiago agertu direla. DATAVIren kasua aipatu du, 2008tik 
2.000 euro zor zaizkio; RAMELena, 2009tik 3.700 bat euro zor zaizkio; LARKena, honi 
7.000 bat euro zor zaizkio; langile bat aukeratu zuen enpresarena, 3.000 bat euro zor 
zaizkio; iturginarena, 4.000 euro zor zaizkio…    
 
 
Esandakoaz gain, aurreko astean egiaztatu ahal izan zen plantilako langile baten 
kontratua ez zegoela INEMen erregistratuta, nahiz eta nominak kudeatzen zituen 
enpresak hainbat aldiz eskatu administratzaileari formalizatutako kontratuak bidaltzeko.  
 



 

- Aurrekari horiek guztiak izan arren, administratzaileak erabakia errekurritu du eta kalte-
ordaina ordaintzea eskatzen du. 

 
Esandako guztiaren berri eman ondoren, Alkateak bototara jarri du berak eta Dorleta Leceta 
zinegotziak patronoen juntan kaleratzearen alde emandako botoaren berrespena. 
 
Ondorengo parte hartzeak izan dira: 
 
Eraña andreak adierazi du kaleratutako langilea bere udal taldeko zinegotzia dela, baina, horrek 
ez duela inolako eraginik izango emango duen botoan, botoa bera izango litzatekeelako gai 
horretan nahastutako pertsona besteren bat izan balitz. Aurreratu du berrespenaren aurka 
bozkatuko duela, bere ustez ez duelako inolako zentzurik erabakitako eta egindako zerbait 
berrestea. Gaineratu du ez duela arrazoirik aurkitzen egoitzako patronoen juntak bere garaian 
hartutako erabakia berresteko, egoitza pribatua baita gaur egun, eta beraz, ez da Udal honen 
eskumena neurriak hartzea, Patronatoarena berarena baizik. Adierazi du ere gustatuko 
litzaiokeela bilkura honetan egiten ari den hau, hau da, zinegotzi guztion berrespena eskatzea, 
aurretik egin izan balitz, hots, lehenago egin beharreko bilkuraren batean udalbatzarrari egoera 
azaltzea eta har zitezkeen neurriei buruz galdetzea. Horrelakorik ez zen egin, edo berari 
behintzat ez zitzaion inoiz galdetu horri buruz hartu beharreko neurriei buruz.  Hala ere, jarraitu 
du esaten Eraña andreak, horrek ez du esan nahi egindako irregulartasunekin bat datorrenik, 
eta adierazi du bere garaian gai hori jorratzeko egindako batzorde batean hutsegite larritzat 
jotzearen alde bozkatu zuela.   
 
Alkateak erantzun dio ez bazitzaion horren berri eman oporretan zegoelako izan zela. 
 
Leceta jaunak ere aurka bozkatuko duela esan du, horretarako arrazoia izanik bera gauza 
askoren berri orain izaten ari dela eta ezin dituela “berretsi”. 
 
Merino jauna kaleratze erabakiren alde agertu da, nahiz eta adierazi kaleratzea bidezkoa den 
edo ez  epaileak erabaki beharko duela bere garaian. 
 
Eztabaida amaitu ondoren bozketa egin da. Eraña andrearen eta Leceta jaunaren aurkako 
botoekin eta bertaratutako gainontzeko udalbatzarkideen aldeko botoekin, Alkate jaunak eta 
gizarte zerbitzuetako zinegotziak patronoen juntan kaleratzearen alde emandako botoa 
berrestea ERABAKI DU Udalbatzarrak. 
 
 
Bozketaren ondoren Alkatea jaunak Leceta jaunari  eta Eraña andreari galdetu die beraien 
ustez administratzailea kaleratu beharko litzatekeen edo ez. Leceta jaunak "behar bada bai" 
erantzun du. Eraña andreak esan du ez duela erantzun behar, ez dela joko horretan sartu 
behar. 

 
 
16.- GALDE-ESKEAK.  
 

Salaberria jaunari ongi etorria eman ondoren, Merino jaunak publikoki zoriondu du Bergarako 
Udala bere gain hartu duelako kaleak garbitzeko zerbitzuaren kudeaketa zuzena. Adierazi du 
erabaki horrekin Bergaran udal eta udalbatzar ezkertiarra ikusten duela. 

Alkate jaunak erantzun dio beste jarduera batzuk ere badirela ezkerreko joera horretakoak. 
Horrela, esan du, aurreratzen dut abuztuan hondakinen kontsortzioaren estatutuen aldaketaren 
onarpena errekurritu beharko dudala eta errekurtso hori ere Udalbatzar honek berrestu beharko 
duela.  



 

Ondoren, Debagoieneko Mankomunitatea mankomunitateko herrietan aurki “atez ateko” zabor 
bilketa zerbitzua ezartzeko egiten ari den gestioen berri eman du.   

Eraña andreak horrela eskatuta, Alkate jaunak zerbitzu horren funtzionamendua azaldu du. 

Eta beste gairik ez dagoenez, amaitutzat ematen da bilkura arratsaldeko zortzietan.   Eta 
nik, Idazkariak, egiaztatzen dut. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



 

1.- COMUNICACIONES DE LA ALCALDÍA  
 
No se producen. 
 
 
2.- TOMA DE POSESIÓN DE CARGO DE CONCEJAL DE AGRUPA CION  ELECTORAL DE 
ANTEIGLESIAS.  
 
 

Dada cuenta al Pleno de la expedición de la credencial de Concejal por la Junta Electoral  
Central con fecha 15 de   julio de 2010, a  favor de D. UNAI SALABERRIA MUGICA  y de que 
ha sido formulada la declaración de bienes patrimoniales, y de causas de posibles 
incompatibilidades y actividades que puedan proporcionar ingresos económicos, a los efectos 
de su inscripción en el correspondiente registro de intereses, tal como está previsto en el 
artículo 75 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, y 
cumplidos los trámites legales de toma de posesión del cargo de concejal,  el Pleno da 
posesión a   don Unai Salaberria Mugica de su cargo, quedando adscrito al grupo municipal de  
AGRUPACIÓN DE ANTEIGLESIAS DE ESKORIATZA- ESKORIATZAKO ELIZATEEN 
ELKARTEA (EEE). 

 
 
3.- Ratificar la inclusión de asuntos  dentro del o rden del día.  
 
A falta de los preceptivos dictámenes de las comisiones informativas por falta de quórum de 
asistencia a las mismas, el pleno acuerda por unanimidad  ratificar la inclusión de los siguientes 
asuntos dentro del orden del día: 
 

4.- Designación de representante del Ayuntamiento en diversos organismos. 
 
 
7.- Propuesta de Bases  y convocatoria para la concesión de subvenciones para 
agrupaciones y asociaciones culturales sin ánimo de lucro del municipio de 
Eskoriatza para los programas y actividades que desarrollarán durante el 2010. 

8- Aprobación de precios autorizados para el curso 2010-2011  del servicio municipal 
de Escuela Infantil 0-3 años 

9- Prórroga del convenio de colaboración formalizado con GARABIDE. 

 
 
 
4.- DESIGNACIÓN DE REPRESENTANTE DEL AYUNTAMIENTO E N DIVERSOS 
ORGANISMOS. 
 
 
De conformidad con la propuesta hecha por el Sr. Alcalde, la abstención del Sr. Pierrugues y  el 
voto favorable  del resto de los corporativos presentes, el Pleno ACUERDA: 
 
Nombrar  a D. Unai Salaberria Mugica representante municipal en los siguientes organismos: 
 

• DEBA GOIENEKO LANDA GARAPENERAKO ELKARTEA 
• JAKION 



 

 
 
El SR. Salaberría no ha participado en la votación por ser el candidato propuesto por la 
Alcaldía. 
 
5.- SOLICITUD DE BONIFICACIÓN  CURSADA POR VECINOS DE   DORLETA Nº 9 CON 
MOTIVO DEL ICIO DEVENGADO POR LA CONCESIÓN DE LICEN CIA PARA LA 
INSTALACIÓN DE UN ASCENSOR.  

De conformidad con la propuesta elevada desde la Comisión Informativa de  urbanismo , el 
Pleno,  por unanimidad , ACUERDA: 

Primero:  Reconocer una bonificación del 90% en  el  ICIO devengado con  motivo de la 
licencia concedida para la instalación de un ascensor en el edificio Dorleta nº 9 ,  y ello porque   
en las obras concurren las siguientes circunstancias  necesarias para acceder a dicha 
bonificación:  

a. La instalación del ascensor  queda enmarcada dentro del edificio. 
b. No afecta a espacios públicos 
c. El desembarco de la cabina se realiza en elementos comunes del 

edificio y no en espacios privativos de las viviendas. 
 
 
6.- ACUERDO ANTE SOLICITUDES CURSADAS POR LOS ALUMN OS DE  LOS CENTROS 
ESCOLARES DE ESKORIATZA   CON MOTIVO A LA AGENDA ES COLAR 21.  
 
De conformidad con la  propuesta elevada desde la Comisión Informativa de Urbanismo, el 
Pleno adopta los siguientes acuerdos en relación a las solicitudes cursadas  por los alumnos de 
los centros escolares de Eskoriatza  dentro del Programa de Agenda Escolar 21:  

Primer ciclo de enseñanza primaria: Solicitan al ayuntamiento: 

� Que organice una fiesta para sacar a la calle las costumbres de los distintos países y 

que todos las conozcamos y poder enriquecernos. 

Informar que en la actualidad este tema se lleva a cabo a través del convenio suscrito con 

Garabide. 

� Traducir a más idiomas los protocolos de bienvenida. 

Aunque no se considera un tema prioritario, se analizará la posibilidad de introducir el inglés y 

el árabe en el citado protocolo. 

 

Segundo ciclo de enseñanza primaria Solicitan al ayuntamiento: 

� Ceder suelo a los parados para que lo trabajen, y si no fuera suficiente, alquilar suelo 

privado. 

El ayuntamiento no dispone de terreno para este destino. No obstante, se está estudiando la 

posibilidad de poner en marcha una agroaldea. 

� Ofrecer información de los productos de Eskoriatza en los colegios y restaurantes ( 

dónde se producen y dónde se venden). 



 

En los propios comercios de Eskoriatza en los que se venden este tipo de productos, se ofrece 

información de su procedencia.  

� Ofrecer ayudas a los baserritarras para que contraten parados. 

De momento el ayuntamiento no ha detectado esta necesidad por parte de los baserritarrras, 

con lo cual no se ha planteado ayudas para dichas contrataciones.  

� Organizar cursillos de horticultura. 

El ayuntamiento se compromete a organizar para el año que viene un cursillo de agricultura 

ecológica. 

 

Tercer ciclo de enseñanza primaria Solicitan al ayuntamiento: 

� Que se escriba una carta a Goienkaria, para que en los anuncios de oferta de trabajo 

en vez de poner “se necesita una chica” pongan “se necesita una persona”. 

El ayuntamiento considera que el texto de los anuncios lo decide en cada caso la persona 

interesada ( el anunciante ), y no del ayuntamiento. 

� Acondicionar todos los lugares para los minusválidos. 

El ayuntamiento dispone de un Plan de Accesibilidad, que se está llevando a cabo en la 

medida de las posibilidades. 

� Ofrecer las mismas oportunidades de trabajo a todos (hombres, mujeres, minusválidos 

…) así como las mismas condiciones  (sueldo….). 

Este ayuntamiento ofrece las mismas posibilidades tanto a hombres como a mujeres, 

discapacitados, etc, y no ejerce ningún tipo de discriminación. 

� Trabajar a favor de los derechos de las mujeres. Ayudar a los minusválidos. 

El ayuntamiento en la actualidad trabaja a favor de los derechos de la mujer. En las 

ordenanzas fiscales existen diversas bonificaciones para discapacitados. 

 

Primer ciclo de enseñanza secundaria Solicitan al ayuntamiento: 

� Que conceda subvenciones para empresas solidarias. 

El ayuntamiento tiene previsto convocar próximamente las ayudas de Fomento de Empleo. 

Para ello se elaborará un Pliego que regule dicha convocatoria. El ayuntamiento se 

compromete a otorgar más puntuación a las empresas solidarias. 

� Y que informe sobre las existentes, por ejemplo, la recogida a domicilio de los objetos 

reciclables que realiza Emaus. 

Esta información se deberá llevar a cabo a través de Mancomunidad. 

 

Segundo ciclo de enseñanza secundaria Solicitan al ayuntamiento: 

 



 

� Solicitamos lo siguiente: asegurar que se da el 0,7 del presupuesto a los países en vías 

de desarrollo. 

En la actualidad el ayuntamiento tiene  adoptado el compromiso de alcanzar de forma 

progresiva el 0,7 % solicitado. 

 
 Dado que el Sr. Barandiarán,  Presidente de la Comi sión Informativa de Cultura, 
todavía no ha llegado a la sesión, el Sr. Alcalde m odifica el orden de los asuntos a tratar, 
dejando los relativos al área de cultura para cuand o esté presente. 

7.- - EXPEDIENTE DE MODIFICACIÓN DE CRÉDITOS Nº 10. 

 
Visto el expediente de modificación de créditos instruido en el Presupuesto de 2010  del 
AYUNTAMIENTO DE ESKORIATZA por incorporación de remanentes de crédito del Presupuesto 
del año anterior. 
 
Visto el informe favorable y la propuesta de aprobación formulada por LA COMISIÓN 
INFORMATIVA DE HACIENDA y demás actuaciones practicadas en el expediente, el Pleno, por 
unanimidad ACUERDA: 
 
Primero.-  Aprobar el expediente de modificación de créditos nº 10  por incorporación de 
remanentes de crédito al Presupuesto de  del AYUNTAMIENTO, procedentes del Presupuesto del 
ejercicio anterior, conforme al siguiente resumen por Capítulos afectados por dicha incorporación. 



 

 GASTOS - AUMENTOS 
 

 
 
 
 
 
 
 
  

Partida 
presupuestaria  

 

1.4 Concepto 

1.5 Créditos 

  1.6 Cambios  

1.0102.210.511.00.01 
 
1.0102.211.435.00.01 
 
1.0104.210.531.00.01 
 
1.0405.227.422.20.01 
 
1.0301.601.456.10.02 
 
1.0101.601.433.00.08 
 
1.0201.833.129.00.02 
1.0201.933.010.00.01 
1.0104.601.531.00.04 

Mantenimiento: vías 
públicas. 
 
Mantenimiento: Edificios y 
locales. 
Mantenimiento: carreteras 
de las anteiglesias. 
 
Limpieza: Luis Ezeiza. 
 
Parque para la tercera 
edad. 
Farolas de la calle 
Aranburuzabala. 
 
Préstamos: Personal 
Amortización de 
préstamos. 
Alumbrado público en 
Lete 

 
39.371,05 

 
1.500,00 

30.000,00 
 

24.870,53 
 

14.000,00 
 
 

0,00 
0,00 

241.000,0
0 

10.382,24 

 
15.509,62 

 
1.700,00 

10.000,00 
 

2.500,00 
 

2.000,00 
 
 

24.400,00 
5.410,00 

150.500,00 
17.111,76 

 
54.880,67 

 
3.200,00 

40.000,00 
 

27.370,53 
 

16.000,00 
 
 

24.400,00 
5.410,00 

391.500,00 
27.494,00 

                                        GUZTIRA ... 361.123,8
2 

229.131,38 590.255,20 



 

INGRESOS-FINANCIACIÓN 
 

 

Conceptos de los 
ingresos o partidas de 
gasto  

 

Concepto de recursos   (11)  

 

Ingresos superiores 
/ bajas de gastos  

 
Parcial de los 

recursos  

 
 
2.0201.870.000.00.01 
 

 
 
Remanente de tesorería: 
aplicación para financiar los 
créditos adicionales. 

 
 
 

0,00 
  

 
€ 

 
 

229.131,38€ 
 

TOTAL DE AUMENTO DE GASTOS 
0,00 229.131,38€ 

 
 
Segundo.-  Siendo este acto firme y ejecutivo sin necesidad de ulteriores trámites procede que por 
los servicios de Intervención de Fondos se refleje en la Contabilidad la modificación aprobada 
tanto en Gastos como en Ingresos, con efectos inmediatos. 
 

Tercero:   Tomar cuenta del informe emitido por la secretaria-interventora con motivo de dicho 
expediente y en el que pone de manifiesto el incumplimiento del objetivo de estabilidad 
presupuestaria, y   así como que no obstante no es necesario aprobar un plan económico 
financiero, hasta la liquidación del presupuesto 2010, a tenor de lo dispuesto en el art. 21 del Real 
Decreto 1463/2007, de 2 de noviembre por el que se aprueba el reglamento de desarrollo de la 
Ley 18/2001, de 12 de diciembre. 
 

8- APROBACIÓN DE LAS CUENTAS GENERALES DE 2009.  

En cumplimiento del artículo 63 de la Norma Foral 21/2003, de 19 de diciembre, reguladora de las 
Haciendas Locales del Territorio Histórico de Gipuzkoa,  la Comisión Especial de Cuentas 
procedió al examen de las Cuentas y Estados contables del ejercicio 2009 ,integrada por las 
cuentas anuales y estados contables de la propia Corporación, Fundación Telesko Udal Telebista 
y la sociedad pública Eskoriatzako Industrialdea, junto con los documentos correspondientes que 
las justifican, así como las liquidaciones del Presupuesto del Ayuntamiento y de la Fundación 
Telesko, aprobadas respectivamente por Resoluciones nº 241 y nº 5. 
 
  En sesión de fecha 24 de junio de 2010 la Comisión  Especial de Cuentas 
dictaminó  favorablemente la aprobación de las citadas cuentas. 
 
  Mediante anuncio publicado en el Boletín Oficial de Gipuzkoa Nº  123 de fecha  1 
de julo de 2010,  fueron  sometidas a información pública por término de quince días, sin que 
durante dicho plazo se interpusiese alegación a reclamación alguna. 
 
  Con base a cuanto antecede, de conformidad con el dictamen favorable  emitido 
con fecha 22 de julio de 2010 por la Comisión Especial de Cuentas y  con el  voto favorable  
todos los corporativos asistentes,   el Pleno ACUERDA: 
 



 

“Aprobar definitivamente el expediente relativo a las cuentas generales del Ayuntamiento 
correspondientes al ejercicio 2.009, tras su aprobación inicial en la Comisión Especial de 
Cuentas celebrada en fecha    24 de junio de 2010  y tras haber transcurrido el plazo 
establecido de información pública desde su publicación en el Boletín Oficial de Gipuzkoa nº 
123 , de fecha     1   de julio de 2010, sin que se haya producido reclamación ni observación 
alguna contra el expediente inicialmente aprobado.” 
 
 

9- ACUERDO SOBRE EL CONTRATO DE PRESTACIÓN DEL SERV ICIO DE LIMPIEZA DE 
DIVERSOS CENTROS ESCOLARES Y DEPENDENCIAS DE TITULA RIDAD DEL 
AYUNTAMIENTO. 

Por acuerdo de  fecha  27 de julio de 2006 del Pleno del Ayuntamiento  se adjudicó  a HEMEN 
GARBIKETAK  el contrato de la prestación del servicio de limpieza  de diversos centros 
escolares y dependencias de titularidad del Ayuntamiento de Eskoriatza. 
 
 
El plazo de duración de dicho  contrato era de DOS AÑOS, a contar desde el 1 de  setiembre 
de  2006,   prorrogable  por  dos periodos de un año, sin que la duración total, incluídas las 
prórrogas, pueda  exceder de cuatro años. En consecuencia,   la vigencia del contrato finaliza 
el próximo 31 de agosto. 
 
Atendiendo que es necesario  seguir prestando los servicios sin solución de continuidad, se ha 
acordado con  HEMEN GARBIKETAK la adjudicación temporal  de la prestación del servicio 
mientras se tramite y resuelva el nueve expediente de contratación. 
 
Con base a cuanto antece,  de conformidad con la propuesta elevada desde la Comisión 
Informativa de  Hacienda y con el voto favorable de todos los corporativos presentes, el Pleno 
ACUERDA: 
 
 
Primero:  Dar con efectos a fecha  31 de agosto de 2010 por finalizado el contrato adjudicado 
por acuerdo de fecha  27 de julio de 2006  a HEMEN GARBIKETAK   para la prestación del 
servicio de limpieza  de diversos centros escolares y dependencias de titularidad del 
Ayuntamiento de Eskoriatza. 
 
Segundo:  Mientras se tramite y hasta que se resuelva el nueve expediente de contratación que 
permita adjudicar   nuevamente el contrato a través de un  procedimiento abierto, adjudicar a  
HEMEN GARBIKETAK  la prestación de dicho servicio en las mismas condiciones que las 
fijadas en el contrato rescindido, a excepción de las siguientes  modificaciones: 
 

- Precio mensual:   11.699,78 euros (18% de IVA incluido) 
- Limpieza del Luis Ezeiza Herri Eskola:  Se incrementará a partir del 1 de setiembre en 

1,5 horas  cada día de limpieza. 
- Limpieza de polideportivo: Se incremetnará a partir del 1 de setiembre en 0,5 horas  

cada día de limpieza de lunes a viernes. 
 

A las 19:00 horas se incorpora a la sesión el Sr. E dorta Barandiarán. 

 



 

10- ARRENDAMIENTO DE LOCAL A CESPA  S.A.  

De conformidad con la propuesta elevada desde la  Comisión de Hacienda  a iniciativa de la 
subcomisión de servicios y con el voto favorable de todos los corporativos presentes, el Pleno 
ACUERDA: 
 
Primero:  Arrendar a CESPA S.A. el bajo  propiedad municipal sito entre los portales nº 36 y nº 
37 de  Intxaurtxueta al objeto de que lo destine a  almacén para la ubicación del personal y 
equipos necesarios para la prestación del servicio público de limpieza viaria urbana . Tanto la 
maquinaria como material que se almacene no podrán poner en peligro la estabilidad o 
seguridad  del edificio. 
 
 
Segundo.  El arrendamiento queda sujeto a las siguientes condiciones: 
 

1º.- PRECIO DEL ALQUILER:  La renta del arrendamiento se fija en la cantidad de    300 
euros mensuales (IVA  NO incluido). Dicha cantidad se abonará mediante compensación 
con la facturación mensual del servicio . 
 
La renta establecida se actualizará cada año de vigencia del contrato  , aumentándose en 
la misma medida que haya aumentado el  IPC interanual de Gipuzkoa  entre los dos 
últimos setiembres. 
 
El importe de la actualización se calculará siempre, a excepción del primer año, sobre la 
cuantía de la renta acumulada. 
 
 
2º.- VIGENCIA DEL CONTRATO:  El plazo de duración del contrato es  de DOS AÑOS 
contados a partir  del 16 de agosto de 2010, siendo susceptible de prorrogarse por  otros 
dos periodos de UN año cada uno, sin que la duración total, incluidas las prórrogas, 
pueda exceder de  4 años, siempre y cuando las partes los acuerden expresamente con 
una antelación mínima de tres meses a la terminación del término inicial.  
Todo ello sin perjuicio de que el contrato  se rescinda con anterioridad porque CESPA 
S.A. ha dejado de  ser adjudicataria del contrato de prestación del servicio de limpieza 
urbana. En este último caso el contrato cesará el mismo día en el que cese la prestación 
del servicio adjudicado. 
 
 
3º.- Todos los gastos de contratación y coste de  los servicios de agua, luz,  teléfono, 
energía eléctrica y otros que se consuman en  el bien arrendado,  serán de cuenta y 
cargo del arrendatario, así como los gastos de comunidad inherentes a la misma. 
 
4º.- Los gastos de agua y saneamiento, tasa de recogida de basura serán a cargo y 
cuenta de CESPA S.A. El pago de estos gastos, deberá domiciliarse 
obligatoriamente. 
 
5º.- En ningún caso podrá  CESPA S.A. ceder, ni subarrendar  el  bajo arrendado,  sin el 
consentimiento expreso y escrito de la propiedad. 
 
 
6º.- CESPA S. A.  reconoce recibir el bajo sin acondicionarlo. Las obras de mejora y 
acondicionamiento que  se precisen ejecutar para  adecuarlo a los fines acordados  serán 
a cuenta y cargo de CESPA  S.A, y quedarán a la finalización del contrato en beneficio 
de la finca, sin que tenga derecho  CESPA S.A. a exigir indemnización alguna por tal 



 

motivo. Será a cuenta y cargo de CESPA S.A, tanto la gestión como el abono de todos 
los permisos y autorizaciones que se  precisen para acometer dichas obras. El  local 
deberá de estar acondicionado dentro del plazo comprendido hasta fecha  31 de octubre 
de 2010. 
 
CESPA S.A.  deberá  destinar  1.721 euros al año en obras de acondicionamiento del 
local. Si transcurridos  el plazo de vigencia del contrato no se acredita la ejecución de 
dicha inversión CESPA S.A. deberá de abonar en metálico la cantidad  no invertida. 
Dicho pago tendrá la consideración de renta. 
 
 
7º.- CESPA  no podrá realizar  obra alguna  sin la expresa   autorización del  
Ayuntamiento  . 
 
 
8º.-  CESPA S.A. se hace directamente responsable, tanto civil como penalmente, de 
cuantos eventos o siniestros pudieran producirse con motivo del uso o disfrute del bajo. A 
tal efecto, deberá contratar una póliza de  seguro de responsabilidad civil. 
 
 
9º.-  CESPA S.A. deberá de  mantener el bajo buen estado de conservación policía 
e higiene, realizando por su cuenta y a sus expensas las reparaciones que exija el 
desgaste por el uso ordinario y como consecuencia de los deterioros causados por  
su personal. 
 
10º.- El inquilino declara expresamente que cumplirá y respetará lo dispuesto en las 
Ordenanzas Municipales, quedando prohibida la colocación de rótulos o anuncios de 
la clase que fueran, en fachada o portal. 
 
11º.-.- El incumplimiento de  las anteriores obligaciones, dará derecho al  Ayuntamiento  
a promover la resolución del contrato de arrendamiento, de conformidad con lo dispuesto 
en el Artículo 1.124 del Código Civil. 
 
12º.-  Ayuntamiento podrá resolver el contrato por las siguientes causas: 
 

1. La falta de abono de la renta o de cualquiera de las cantidades cuyo 
pago haya asumido o corresponda al arrendatario. 
 
2. El incumplimiento, siquiera parcial, de las obligaciones del arrendatario 
descritas en el presente  acuerdo. 
 
3. La cesión o subarriendo total o parcial de la finca .  
 
4. El arrendatario cese de prestar el servicio de limpieza urbana. 

 

Tercero: Facultar el Sr. Alcalde para que en nombre y representación del Ayuntamiento 
formalice el correspondiente contrato de arrendamiento. 

11.- PROPUESTA DE BASES  Y CONVOCATORIA PARA LA CON CESIÓN DE 
SUBVENCIONES PARA AGRUPACIONES Y ASOCIACIONES CULTU RALES SIN ÁNIMO 
DE LUCRO DEL MUNICIPIO DE ESKORIATZA PARA LOS PROGR AMAS Y ACTIVIDADES 
QUE DESARROLLARÁN DURANTE EL 2010.  



 

Todos los corporativos presentes disponen de una copia del dictamen de la Comisión 
Informativa de Cultura. 

 De conformidad con la propuesta elevada y el voto favorable de todos los corporativos 
asistentes,  el Pleno ACUERDA: 

Primero:  Aprobar las Bases para la concesión de subvenciones  para agrupaciones  y 
asociaciones culturales sin ánimo de lucro del municipio de Eskoriatza para los programas y 
actividades que desarrollarán durante el 2010. 

Segundo:   Convocar las ayudas previstas en dichas Bases mediante publicación de éstas 
últimas en el Boletín Oficial de Gipuzkoa. 

Tercero:    Aprobar  el gasto de    2.100 euros  con cargo a la partida      0401.481.451.10 01 
 

12- Aprobación de precios autorizados para el curso  2010-2011  del servicio municipal de 
Escuela Infantil 0-3 años  

Efectuada la  votación,  y con el voto a favor del resto de los corporativos asistentes,  el 
ayuntamiento en Pleno ACUERDA: 
 
 
Primero:  Autorizar  al  adjudicatario del servicio  municipal de Escuela Infantil 0-3 años a que 
durante  el   curso 2010-2011   revise las tarifas que cobra a los  usuarios de conformidad con 
el siguiente cuadro de precios  propuesto. 
 
 JORNADA COMPLETA  JORNADA REDUCIDA 
0-1 años   211,03 € 158,28 € 
1-2 años 181,08 € 135,81 € 
2-3 años  71,19 €  
 
13- Prórroga del convenio de colaboración formaliza do con GARABIDE.  

El Ayuntamiento en Pleno, en sesión celebrada el 8 de abril de 2008 adoptó el siguiente 
acuerdo:  

Primero:  Mostrar  todo su apoyo a las fundaciones GARABIDE y MUNDUKIDE 
en la solicitud que cursan ante la Junta de Patronos de la Residencia Ntra. Sra. 
De las Mercedes  y consistente en que les sea cedido el uso del inmueble sito 
en el nº 13 de la calle José Arana al objeto de que en el mismo tenga su sede el 
grupo investigador  del Programa “Intercambio entre Pueblos y Lenguas” 

Segundo:  Dar traslado de este acuerdo a la Junta de Patronos de la Residencia 
Ntra. Sra.  de las Mercedes de Eskoriatza. 

De conformidad con la propuesta elevada desde la Comisión Informativa de Cultura y el voto 
favorable de todos los corporativos  presentes, el  Pleno ACUERDA: 

Primero:  Formalizar nuevamente con GARABIDE  un convenio de colaboración en virtud del  
cual se ratifiquen  las obligaciones asumidas por cada parte en el convenio firmado  en 2008. 



 

Segundo:   Facultar al Sr. Alcalde para que formalice dicho convenio en nombre y 
representación del Ayuntamiento. 

Tercero:  Notificar el presente acuerdo a GARABIDE. 

 

14- APROBACIÓN INICIAL DE LA MODIFICACIÓN DE LA ORD ENANZA MUNICIPAL 
REGULADORA DE LAS INFRACCIONES EN MATERIA DE TRAFIC O EN EL MUNICIPIO DE 
ESKORIATZA.  

Con fecha 24 de mayo de 2010 entró en vigor la Ley 18/2009, de 23 de noviembre, por la que 
se modifica el texto articulado de la Ley de Tráfico y Seguridad Vial.  

Desde la Comisión Informativa de Personal y Gobernación, a iniciativa de la policía local, se propone 
introducir las siguientes modificaciones en al vigente Ordenanza Municipal  Reguladora de las 
Infracciones en materia de Tráfico en el municipio de Eskoriatza  al objeto de adecuar la misma a la 
citada Ley 18/2009. 
 
MODIFICACIONES PROPUESTAS: 
 

- El párrafo final del artículo 3 quedaría como sigue: 
Las infracciones relativas a los apartados reseñados en este capítulo tendrán la 
consideración de leves, excepto los apartados f y m , que tendrán la consideración de 
infracción grave. 

- El artículo 14 quedaría como sigue: 
No obedecer la señal de circulación prohibida se considerará infracción grave. 

- La última línea del artículo 20 quedaría como sigue: 
Conducir los vehículos con temeridad  (desaparecería y/o negligencia). 

- El artículo 32 quedaría como sigue: 
El pago de la multa durante el periodo de 15 días a partir de su imposición dará lugar a una 
reducción del 70 % de su cuantía. 

- El artículo 44 quedaría como sigue: 
Las sanciones por las infracciones cometidas serán las siguientes: 
 
 
 
. Infracciones leves: 50 euros de sanción. 
. Infracciones graves: 200 euros de sanción. 
. Infracciones muy graves: 500 euros de sanción. 

 
Informados todos los presentes del contenido de los cambios a introducir, el Pleno, con el voto 
favorable de todos los corporativos presentes, ACUERDA: 
 
 
Primero : Aprobar inicialmente las modificaciones propuestas de la vigente Ordenanza Municipal 
sobre Tráfico. 

Segundo : Exponerla a información pública  hasta el próximo  30 de setiembre para que puedan 
presentarse reclamaciones y sugerencias que de producirse deberán de ser resueltas por la 
Corporación. De no producirse éstas la Ordenanza, y al amparo de lo previsto en el art. 49.c) de Ley 
7/85, del 2 de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local,  con la modificación introducida 
por la Ley 11/1999,de 21 de abril,  dicha  Ordenanza se entenderá definitivamente aprobado sin 
necesidad de nuevo acuerdo. 



 

 

A las 19:05 horas, antes de pasar a tratar el sigui ente asunto dentro del orden del día, la 
Sra. Otamendi abandona la sesión por motivos de urg encia. 

 
15- RATIFICACIÓN DE SENTIDO DE VOTO EMITIDO POR EL ALCALDE Y LA 
CONCEJALA RESPONSABLE DE LOS SERVICIOS SOCIALES  EN  LA JUNTA DE 
PATRONOS DE LA RESIDENCIA NTRA. SRA. DE LAS MERCEDE S. 
 
 
El Sr. Alcalde toma la palabra y a modo de resumen da cuenta de los siguientes antecedentes: 
 

- En una reunión mantenida por la Junta de Patronos en el mes de junio se acordó 
presentar al administrador la carta de despido. 

- Si bien la mayoría de los concejales presentes  dieron oralmente  el visto bueno al 
acuerdo de despido, los dos miembros del patronato pertenecientes a esta corporación  
quieren contar con  la ratificación del pleno en cuanto al sentido de voto emitido  ante 
dicho despido y que fue a favor. 

- El despido acordado se  fundamentó principalmente en la ocultación de datos y en la 
comisión de ciertas irregularidades, siendo los que siguen algunos de los hechos 
imputados: 

 
En la contabilidad: La contabilidad de la residencia  no se ha llevado al menos durante 
los últimos  4  años, se ha tenido que contratar  una asesoría para poner al día la 
misma. También se ha contratado la realización de una auditoría  de esos ejercicios 
para poder llegar a conocer con certeza la situación  económica de la residencia y 
porque también era preceptiva.  
 
En cuanto a la tesorería: Si bien todos los años los balances se presentaban positivos, 
se ha detectado que la situación real era completamente distinta. Se informaba de la 
existencia de saldos positivos en las cuentas de la residencia  cuando se iba gastando   
y consumiendo  todo el dinero existente. 
 
Trámites ante la Diputación para poder cobrar las aportaciones: Desde diciembre del 
2009 no se presentaban  a la Diputación las facturas preceptivas para que  procediese 
a hacer las  aportaciones correspondientes a las plazas concertadas. El  
incumplimiento se  había ocultado diciendo que todas las gestiones estaban hechas y 
en breve se cobraría la aportación foral. Gracias al trabajo realizado por técnicos del 
ayuntamiento se ha conseguido regularizar la emisión de todas las facturas y se ha 
empezado a cobrar. 
 
Deudas pendientes: En el momento de presentarse la carta de despido se conocía de 
la existencia de dos deudas ante ECLAT y AUZO LAGUN, de 290.000 € y 100.000 € 
aproximadamente. La existencia de dichas deudas fue ocultada aun cuando, y quizá 
sin competencia para  ello, se  firmó por el propio administrador un documento de 
reconocimiento de las mismas. 
 
Incumplimiento del catálogo de servicios: En  junio se constató también que no se 
hacía nada para cumplir con el catálogo de servicios y ello a pesar  de los escritos 
remitidos por la Diputación previas visitas de inspección. Gracias al trabajo conjunto de 
las  trabajadoras sociales del Ayuntamiento con las trabajadoras de la propia 
residencia, que se han entregado en esfuerzos para dar una solución a todo el 
problema, se ha conseguido dar cumplimiento a la mayoría de las deficiencias 



 

observadas por la diputación y se espera que a lo largo de  esta semana se curse 
nueva inspección para conocer en qué medida se ha conseguido el cumplimiento.  Y 
este aspecto, aunque pueda no parecer  tanto, es de total trascendencia para sanear la 
situación económica de la residencia por cuanto que permitirá ajustar las aportaciones 
de la diputación al gasto real de la residencia.  La principal razón de la situación en la 
que se encuentra a la fecha la residencia es que los gastos superan a los ingresos y no 
se hacía nada para aminorar esa diferencia. 
 
En opinión del Alcalde,  la trascendencia e importancia social del servicio  exige una 
total transparencia y  ello es también causa de que todo este asunto haya trascendido 
como lo ha hecho. Según manifiesta, el resultado objetivo de esta cuestión ha sido que 
han aparecido más empresas acreedoras reclamando deudas pendientes.   Cita el 
caso de DATAVI, a quien se debe desde 2008 unos 2.000 euros, de RAMEL, a quien 
se debe desde 2009 unos 3.700 euros;  de LAHAR, ascendiendo en este caso la deuda 
a unos 7.000 euros;  de la empresa que seleccionó  a una auxiliar, a la que se le deben 
unos 3.000 euros;  el del fontanero, al que se adeudan unos 4.000 euros...  
 
 
Además de cuanto antecede, la semana pasada se constató que el contrato de una de 
las trabajadoras de plantilla no estaba registrado en el INEM, y ello a pesar de que la 
empresa que gestionaba las nóminas requirió en varias ocasiones al administrador a 
que se le enviasen los contratos formalizados. 
 

- A pesar de todos esos antecedentes el administrador despedido ha recurrido el 
acuerdo y solicita se le abone una indemnización. 

 
Una vez dado cuenta de cuanto antecede , el Alcalde somete a  ratificación el sentido de voto 
emitido por él y por la concejala Dorleta Leceta en la Junta de Patronos de la residencia, voto 
que fue  favorable al despido. 
 
Se producen las siguientes intervenciones: 
 
La Sra. Eraña  manifiesta que se da la casualidad de que el trabajador despedido es concejal 
perteneciente a su mismo grupo municipal, pero que ello en nada influye en el voto que va a 
emitir por cuanto que  el sentido del mismo hubiera sido  igual si la implicada hubiera sido otra 
persona. Adelanta que votará en contra de la ratificación, porque a su entender carece de 
sentido ratificar algo que ya está decidido y ejecutado.  Añade  que  tampoco  encuentra razón 
de ratificar un acuerdo adoptado en su día por la Junta de Patronos de la Residencia   porque  
a la fecha la Residencia es privada y por tanto no es competencia de este  Ayuntamiento,  sino 
que del propio Patronato,  tomar las medidas correspondientes. Manifiesta también que le 
hubiera gustado que esto que se está haciendo ahora en este pleno,  pedir la ratificación de 
todos los concejales, se  hubiera hecho  anteriormente; es decir, en un pleno anterior exponer a 
toda la corporación cual  era la situación y consultar sobre las posibles medidas a tomar. Esto 
no se hizo,  o por lo menos a ella en ningún momento se le preguntó  la opinión  sobre las 
medidas a tomar al respecto.  No obstante,  continúa la Sra. Eraña, esto no significa que esté 
de acuerdo con las irregularidades cometidas y    comenta que en su día,  en una comisión 
realizada al efecto,  ya votó a favor de calificarlas como falta grave.   
 
El Alcalde le respondió  que si no se le informó es porque estaba de vacaciones. 
 
 
El Sr. Leceta también dice que votará en contra argumentando que él  de muchas cosas se 
está enterando ahora y que no puede “corroborar”. 
 



 

El Sr. Merino se muestra partidario con el acuerdo de despido si bien manifiesta que quien 
deberá de pronunciarse en su día si es procedente o no será el juez. 
 
Terminado el debate se procede a la votación. Con el voto en contra de la Sra. Eraña y del Sr. 
Leceta y el voto a favor del resto de los corporativos presentes el Pleno ACUERDA ratificar el 
sentido de voto favorable al despido emitido en la Junta de Patronos de la Residencia  por el 
Sr. Alcalde y la concejala de servicios sociales. 
 
 
Tras la votación el Sr. Alcalde pregunta  al Sr. Leceta y a la Sra. Eraña  si a su entender creen 
que se debía de haber despedido  o no al administrador. El Sr. Leceta responde que “igual sí”. 
La Sra. Eraña responde que no va a contestar, que no va a entrar en eso. 

 
 
 
16.- RUEGOS Y PREGUNTAS. 
 

El Sr. Merino, tras dar la bienvenida al Sr. Salaberria,  felicita públicamente al Ayuntamiento de 
Bergara por  que ha asumido la gestión directa del servicio de limpieza urbana. Manifiesta que 
con dicho acuerdo ve en Bergara un ayuntamiento y  una corporación de  izquierdas. 

El Sr. Alcalde le responde que también hay otras actuaciones que responden a esa tendencia 
de izquierdas. Así,  dice, adelanto que en agosto tendré que recurrir la aprobación de la 
modificación de estatutos del consorcio de residuos y ese recurso también tendrá que ser 
ratificado por este pleno.  

A continuación informa  sobre las gestiones que desde la Mancomunidad del Alto Deba se 
están llevando a cabo para implantar en breve el servicio de recogida de “puerta a puerta” en 
los ayuntamientos que la integran.   

Previa pregunta de la Sra. Eraña el Alcalde explica el funcionamiento de éste último servicio. 

Y no habiendo más asuntos que tratar, se levanta la  sesión a  las veinte horas.  De todo lo 
cual como Secretaria doy fe.  

 


